

Referat (med hovedkonklusioner)

Mødetype	Landsrådsmøde 2018
Dato & Tid	Onsdag den 14. marts kl. 17.00 - 21.00 Aftensmad (varm ret) kl. 17.00
Sted	Hotel Nyborg Strand Østerøvej 2 5800 Nyborg
Deltagere	Simon Kollerup, Lars Holme, Henrik Hald Krog, Kim Ebbenhøj, Mads Buus Madsen, Mathias Mathiesen, Dennis Waldemar, Rolf Bekker, Thor Bonde (suppleant for Lasse Hal), Nanna Houmann, Per Larsen, Claus Hansen, Pedja Jovetic, Gitte Jensen, Mellisa Gürkan (suppleant for Sofie - Patrizia), Millard Barakzai, Gry Petersen. Fra sekretariatet: Morten Larsen, Jesper Larsen og Jane Dupont
Afbud	André Bartel', Lasse Hal, Sofie-Patrizia Boisen, Nanna og Magnus

1. Godkendelse af dagsorden (B)**Kl. 17.15 - 17.20**

	Indstilling Til godkendelse
1.	Hovedsynspunkt og beslutning Godkendt

2. Opfølgning på referat fra den 26. - 27. januar (O)**Kl. 17.20 - 17.25**

	Referatet med hovedkonklusioner er godkendt på mødet den
--	---

	<p>27. januar.</p> <p>./. Udvidet referat hovedkonklusioner og kommentarer er vedhæftet</p> <p>Indstilling</p> <p>Til orientering</p>
	<p>Hovedsynspunkt og beslutning</p> <p>Godkendt</p>

3. Status på økonomi og prognose pr. 1. marts 2018 (O)
KL. 17.25 – 17.40

	<p>Derudover orientering om:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Årsrapport 2017 • Status på medlemsregistrering og kontingent 2018 • Budgetproces 2019 <p>Indstilling</p> <p>Det indstilles, at Landsrådet tager orienteringen til efterretning.</p>
	<p>3. Hovedsynspunkt og beslutning</p> <p>Landsrådet tog orienteringen til efterretning.</p>

4. Orientering fra Ungerådet, regionerne og evt. møder siden sidst (O)
KL. 17.40 – 18.15

	<ul style="list-style-type: none"> ✓ Hvad er I optaget af ✓ Vigtige orienteringer siden sidst ✓ Kommende arrangementer <ul style="list-style-type: none"> • Ungerådet • Regionerne • Fra møder med centrale samarbejdspartnere
--	---

	<ul style="list-style-type: none"> • Daglig Ledelse - herunder - se vedhæftede bilag 2 <p>Indstilling</p> <p>Det indstilles, at Landsrådet tager orienteringerne til efterretning.</p>
4.	<p>Hovedsynspunkt og beslutning</p> <p>Ungerådet Har valgt ny næstformand - Martin Bysted</p> <p>Sjælland Har oprettet en aktivitetsgruppe BUPL - kontakt og fyraftensmøder Tværkommunale samarbejder</p> <p>Midtjylland Mange unge - positivt Vi har en eventgruppe - udfordring med flere møder i mødet. Planlægger demokratiweekend Bestyrelsen har bevilget støtte til Track Gry laver en introweekend om Ungdomsringsen Arbejder på at udvide bestyrelsen til Regionsgeneralfp</p> <p>Hovedstaden Vi er på et pædagogisk udviklende niveau Optaget af, hvordan vi får klubberne til at "shine"? Døgnmøde på Bornholm i april Tivolievent i maj Markedsføring af Ungdomsringsen i Tivoli er stærkt.</p> <p>Nordjylland Musikfestival i Nordkraft for første gang i 2018 Max. med 160 bands = 6 scener God energi - Nordjylland er glade Små detaljer der skal arbejdes på ifht. næste års Musikfestival Samarbejde med Spiludvikling.dk - mere ind i Esport</p> <p>Syddanmark Afholdte døgnmøde i januar Bestyrelsen har besluttet at oprette en Task - force Besøg rundt i kommunerne</p>

Har startet samarbejde med Flensborg klubber
Laver aktiviteter omkring Knallert på Stenbjerg og
rollespil.
Gruppen kunne med fordel tænke andre samarbejder ind -
f. eks. Bifrost

Andre møder med samarbejdspartnere.

Natur og friluftsliv og arbejdet med evt. ny struktur er i
gang. Det er mange ting. Løse tråde, men mange muligheder
Der skal træffes nogle beslutninger snarest.
Skal Ungdomsringen sætte sig for bordenden og hvem skal vi
samarbejde med?

Orientering fra møder i Kontaktudvalget

Kontaktudvalget er ved at udarbejde nyt kommissorium for
arbejdet i udvalget. Skal behandles på næste møde den
4.maj. BUPL tænkes fremadrettet ind i udvalget.

Orientering fra Daglig Ledelse

Lars Holme har afholdt med BUPL - Lars Søgård

Der er afholdt møde med Nephew om Musikstarter 2.0
- Snak om den korte, mellemlange og lange store bane

Rettigheder for lytning af musik, visning af film og
streaming

- Udgangspunkt i udsendte notat gav Morten Larsen en
orientering om arbejdet pt.
- Landsrådet vil gerne orienteres om arbejdet og hvad
medlemmerne er dækket af og hvad de skal betale
ekstra?
- Arbejdet med spørgeskemaundersøgelse, indgåelse af
aftale og medlemsfordeler vigtige initiativer.

Landsrådet tog orienteringerne til efterretning

Landsrådet indstillede følgende dagsordenpunkter til det
kommende møde i maj.

Regionsungeråd - generel evaluering og drøftelse af
dilemmaer i arbejdet.

Nye samarbejdspartnere - hvor står vi med natur- og
friluftsliv?

--	--

5. Fremtidig struktur for Ungerådet
Opfølgning fra sidste møde - Øget ungeinvolvering og
Ungerådet (D + B)
KL. 18.15 - 18.45

	- Holme
--	---------

5. Hovedsynspunkt og beslutning

Landsrådet godkendte Daglig Ledelses indstillinger og valgte følgende til arbejdsgruppen:

- Lars Holme
- Magnus Andersen - plus i anden fra Ungerådet
- Per Larsen
- Konsulent fra sekretariatet

6. Opfølgning fra sidste møde - Fremtidens fordeling af
aktivitetsmidler
(D + B)
KL. 18.45 - 19.00

	<p>Landsrådet har tilbage i 2017 igangsat en proces med det formål, at drøfte en ny struktur for tildeling af Ungdomsringens aktivitetsmidler med virkning fra 2019.</p> <p>Landsrådet har tidligere besluttet, at der skal bruges 1 mio. kr. netto på aktiviteter.</p> <p>Daglig Ledelse har udarbejdet et beslutningsnotat - en kondenseret udgave af tidligere drøftelser af aktivitetsmodellen.</p> <p>./. Bilag LR/2018/6 - Beslutningsnotat vedlægges som bilag.</p> <p>Indstilling</p> <ul style="list-style-type: none"> • Landsrådet godkender modellen for fremtidens fordeling af aktivitetsmidler med henblik på, at den kan træde i kraft fra 2019. • Sekretariatet udarbejder forslag til formular, som regionerne kan bruge til at beskrive aktiviteter, der skal finansieres med
--	--

	<p>regionale aktivitetsmidler. Formularen ledsages af et bilag, som tydeliggør de beskrevne kriterier. Formular og bilag godkendes af Landsrådet.</p>
6.	<p>Hovedsynspunkt og beslutning</p> <p>KONKLUSION</p> <p>Landsrådet godkendte aktivitetsmodellen med følgende ændringer:</p> <p>Side 2:</p> <p>..For at regionen kan opnå - de 3 linjer slettes og erstattes med "Inden for første kvartal gives en tilbagemelding til sekretariatet" og tilføjes..."...inden for 1. kvartal meddeles sekretariatet hvordan man planlægger de regionale aktiviteter for indeværende år og herunder omfanget af beløbet for de uforbrugte midler."</p> <p>....Særligt om kriterier.....aktiviteter forventes - "alsidige" tilføjes.</p> <p>Beslutningskompetencen ligger hos regionen, men administrationen ligger hos sekretariatet.</p>

7. Opfølgning - Ny samarbejdsstruktur i Landsrådet - opfølgning fra mødet i september
(D + B)
KL. 19.00 - 19.30

	<p>Daglig Ledelse præsenterede en ny model for en ny samarbejdsstruktur i Landsrådet.</p> <p>Landsrådet bakkede generelt op om forslaget og kommentarer og forslag fra Landsrådet indarbejdes i modellen og præsenteres på mødet.</p> <p>Derudover præsenteres de næste skridt i processen:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Fordeling i grupperne på mødet • Skabelon for et kommissorium for arbejdet i grupperne, samt skabelon for udarbejdelse af strategi/formål for området.
--	---

	<ul style="list-style-type: none">• Kommunikationsstrategi <p>Indstilling</p> <p>Det indstilles, at Landsrådet godkender den fremlagte , og på mødet vælger sig ind i grupperne med henblik på, at gruppen kan udarbejde et udkast for kommissorium og strategi til præsentation på Landsrådsmødet den 5. maj.</p>
7.	<p>Hovedsynspunkt og beslutning</p> <p>Konklusion</p> <p>Nyhedsbreve og mails 2 nyhedsbreve Men formændene forventer, at blive orienteret, når der er et behov. Mere direkte til formændene.</p> <p>Konklusion - Team/grupper Landsrådet godkendte grupperne.</p> <p>Sekretariatet udarbejder en skabelon for kommissorium og politiske og læringsmæssige mål, samt tidsplan for arbejdet.</p> <p>Valg til grupperne skal ind over Ungerådet og de kommer med repræsentanter til grupperne. Øvrige Landsrådsmedlemmer, der ikke deltog skal også ind over.</p> <p>Følgende grupper og medlemmer:</p> <p>Natur- og friluftsliv: Dennis</p> <p>Esport: Mathias og Rolf</p> <p>Kommunikation: Dennis og Thor</p> <p>Motorsport: Kim</p> <p>Sexualisterne - ung til ung: Dennis og Per Larsen</p> <p>Akademi og UngeAkademi:</p>

<p>Mads, Per og Gitte</p> <p>Internationalt: Pedja</p> <p>Årsmøder og kongres: Dennis, Kim, Magnus, Gitte Titte og Jane</p> <p>Musikstarter: Claus</p> <p>Forebyggelse: Claus og Mads</p> <p>DUF: Thor, Lars, Magnus og Dennis</p> <p>LU: Per og Henrik</p> <p>USF: Per, Mads og Henrik</p> <p>Kontaktudvalg: Per og Henrik</p> <p>BUPL/BUPL - lederforening Gitte og Lars</p> <p>Daglig Ledelse: Ministerier og KL</p>

8. Status på Esport og udviklingsperspektiver (O - D)

Kl. 19.30 - 20.00

<p>Den politiske ansvarlige for Esport i Ungdomsringsen, Mathias Mathiesen, Region Sjælland vil give en status på arbejdet og udfolde udviklingsperspektiver for Esport i Ungdomsringsen.</p> <p>./. Bilag LR/2018/8 - Statusnotat vedlægges</p> <p>Indstilling Det indstilles, Landsrådet tager orienteringen til efterretning og drøfter de fremlagte perspektiver.</p>

8.	<p>Hovedsynspunkt og beslutning</p> <p>Konklusion Landsrådet giver bemyndigelse til at Daglig Ledelse træffer beslutning om ALSO</p> <p>Til Landsrådsmødet i maj udsender Mathias og Morten et notat med klare bud på strategi- og beslutningsgrundlag inden mødet.</p>
-----------	--

9. Stenbjerg – fastholdelse vs. afhændelse? (punkt fra sidste møde) .

KL. 20.00 – 20.20 (O – D – B)

	<p>Regionsformand i Syddanmark Kim Ebbenhøj har ønsket punktet sat på dagsordenen.</p> <p>Kim vil motivere punktet.</p> <p>Bilag udsendes fra Kim inden mødet.</p> <p>Indstilling</p> <p>Det indstilles, at Landsrådet drøfter forslaget fra Region Syddanmark.</p>
9.	<p>Hovedsynspunkt og beslutning</p> <p>Konklusion Region Syddanmark udarbejder et udvidet notat til videre drøftelse og beslutning på Landsrådsmødet i maj.</p>

10. Orientering om DUF` s - lokalforeningspulje

KL. 20.20 – 20.40 (O)

	<p>Som I tidligere er orienteret om, er der tilbage i 2017 landet en pulje på ca. 7. mil til foreninger i DUF via Skatteministeriet. Det er yderst positivt og vil virkelig betyde en saltvandsindsprøjtning til DUF`paraplyens frivillige foreningslivs lokalforeninger.</p>
--	---

	<p>Siden udmeldingen har der i DUF været arbejdet med fordelingskriterier både i Styrelsen og på sekretariatet og der har været dialogmøder med medlemmerne.</p> <p>Ungdomsringen har også deltaget i dialogmøderne.</p> <p>Thor Bonde vil give en status på arbejdet med udgangspunkt i:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Hvilke muligheder er der for regionerne og for Ungdomsringens medlemmer? • Ansøgningskriterier - hvilke? • Tidsperspektiv for endelig udmelding af puljen - hvornår går det i gang? <p>Indstilling Det indstilles, at Landsrådet tager orienteringen til efterretning.</p>
10.	<p>Hovedsynspunkt og beslutning</p> <p>Orienteringen taget til efterretning.</p>

11. Eventuelt

KL. 20.40 - 20.45

	<p>Region Sjælland</p> <p>Der er behov for at få præciseret, hvorfor at Roskilde ikke kan forvente midler i 2018 til Musikstarter.</p>
11.	<p>Hovedsynspunkt og beslutning</p> <p>Det blev præciseret, at det var en Landsrådsbeslutning i januar 2018.</p>

12. Referat - opsummering af beslutninger - til godkendelse på mødet (B)

KL. 20.45 - 20.55

	Opsummering på hovedkonklusioner Godkendt
12.	Hovedsynspunkt og beslutning

13.	Næste møde 5. maj. kl. 20.55 – 21.00
	Sted ikke fundet endnu.
13.	Hovedsynspunkt og beslutning